



... Trending African news highlights in brief!

English and French

Volume 1 No. 4

#AfricaThisWeek@SOUTH-AFRICA: NEPAD names Yvonne Chaka Chaka nutrition goodwill ambassador

The Princess of Africa, Yvonne Chaka Chaka, internationally-renowned singer and humanitarian has been appointed the NEPAD Agency's Goodwill Ambassador for TB and nutrition, reports NaijaAgroNet.

This appointment is effective from 1 August 2018 according to Dr Ibrahim Mayaki, NEPAD Agency's CEO in his recent message to Yvonne Chaka Chaka.

As goodwill ambassador for the NEPAD Agency, Yvonne Chaka Chaka's public policy advocacy focus will especially be the promotion of food security and good nutrition.

*Onneile Setlalekgosi

#AfricaThisWeek@MALAWI: GINI warns against rising poverty

The 2018 United Nations (UN) Gini ranking has warned that Malawi is edging towards the worst country with poverty level above any in the Southern Africa Development Commission (SADC) region.

Gini is a list of countries or dependencies by income inequality metrics, where coefficient is a number between 0 and 1, where 0 corresponds with perfect equality and drives its data from the United Nations Development Programme.

Also, Gini showed that 7 out of 10 Malawians are in dire poverty, meaning they lack food, decent house and money to fend for school fees for their children, meaning 3 out of 10 are the ones enjoying decent life.

*George Mhango

#AfricaThisWeek@ THE GAMBIA: Govt offers Jammeh's luxurious properties for sale

The Gambia is selling several planes and a fleet of luxury cars bought by former president Yahya Jammeh as it seeks to reduce a mountain of the crippling debt contracted during the authoritarian leader's decades-long rule.

Jammeh acquired vast wealth, much of which he reportedly packed into planes and carried with him into exile in Equatorial Guinea.

As said by Finance Minister Amadou Sanneh, the offer includes a fleet of vehicles, several Rolls-Royces with Jammeh's name embroidered in their red leather headrests as well as the three planes bought by former president Yahya Jammeh have been put on sale.

*Alex Gustave

#AfricaThisWeek@GHANA: Former UN Secretary-General, Kofi Annan dies @80

The former United Nations Secretary-General and Nobel Peace Prize laureate Kofi Annan has died, the Kofi Annan Foundation said on Saturday, August 18, 2018.

Annan, of Ghanaian nationality, died in hospital in Bern, Switzerland, in the early hours of Saturday, two close associates of Annan said.

In Geneva, the Kofi Annan Foundation announced his peaceful death with "immense sadness" after a short illness, saying he was surrounded in his last days by his second wife Nane and children Ama, Kojo and Nina.

*Admin Faculty

#AfricaThisWeek@KENYA: President Kenyatta fights corruption cartels

President Uhuru Kenyatta has told a church congregation that he has lost many friends after a vicious war against corruption cartels.

Reports has it Kenya has seen a scaled up war against corruption with top ranking government officials charged in court, just as president ordered the demolition of buildings encroaching on riparian land despite their worth, as well as reclamation of all public land grabbed by individuals.

President also ordered for police to arrest and prosecute all government officials who okayed such illegal dealings, lamenting some of his friends who are beneficiaries of the allocations wanted to stop the demolitions, but when defied they ended up cutting links.

*Tom Osanjo

#AfricaThisWeek@ Nigeria: NUJ petitions President over IGP's attacks on journalists

President of the Nigeria Union of Journalists (NUJ), Abdulwaheed Odule, has petitioned the Acting President, Prof. Yemi Osinbajo, on the incessant attacks on Nigerian journalists by the Inspector General of Police, Ibrahim Idris. ^[1]_[SEP]

The petition reportedly used the arrest and detention of a Premium Times Reporter, Samuel Ogundipe, as take-off point. He said Idris has a history of hounding Nigerian journalists, which is giving the government a bad image. For instance, the journalist is being held to disclose his source of information, a demand that is against the ethical precepts of our profession. *Remmy Nweke

Curators Faculty:

*Remmy Nweke [remmy (AT) yahoo.co.uk] *Alain NGONO, [angono \(AT\) africanmediainitiative.org](mailto:angono (AT) africanmediainitiative.org) *Onneile Setlalekgosi [setlalekgosionneile (AT) gmail.com].

A production of African Media WhatsApp Group and support of African Media Initiative (AMI). Follow us: @ #AfricaThisWeek (E) africathisweek.ami@gmail.com



... Trending African news highlights in brief!

English and French

Volume 1 No. 4

#AfricaThisWeek@UGANDA: Independent candidate, Kassiano Wadri, wins Arua parliament election

Uganda's Arua Municipality had a by-election to replace slain member of parliament which was won by an independent candidate, **Kassiano Wadri**, who had himself been imprisoned a day earlier alongside his campaign team that included: Ugandan pop star Robert Kyagulanyi Ssentamu alias Bobi Wine and several legislators.

During the campaign, President Museveni who was in the area for the ruling National Resistance Movement (NRM) candidate was allegedly attacked by stone-wielding opposition supporters who smashed a windscreen of one of his convoy cars.

This led to arrest and detention of some members of the group including Bobi Wine and a Member of Parliament, Francis Zaake.

**Nelson Kapo Bwire*

#AfricaThisWeek@ZAMBIA: Govt. introduces 'Social Media tax'

The Zambian government has introduced a 30Ngwe (3 US cents) per day for WhatsApp, Facebook calling and Skype.

This means that citizens would be taxed not less than 9 Kwacha (1 US dollar) per month for Internet calls, which affects all Internet calls as soon as it takes effect.

Government spokesperson, Dora Siliya revealed this after cabinet approved the tax at Monday sitting of 13 August 2018, explaining the decision was in order to save jobs in the telecommunications sector as Internet use has seen citizens moving away from traditional modes of communicating. However, stakeholders opposed the 'Social Media tax' arguing it's a move to swiftly clamp down on media freedom.

**Juliet Makwama*

Curators Faculty:

**Remmy Nweke [remmyn (AT) yahoo.co.uk] *Alain NGONO, [angono \(AT\) africanmediainitiative.org](mailto:angono (AT) africanmediainitiative.org) *Onneile Setlalekgosi [setlalekgosionneile (AT) gmail.com].
A production of African Media WhatsApp Group and support of African Media Initiative (AMI). Follow us: @ #AfricaThisWeek (E) africathisweek.ami@gmail.com*



... Trending African news highlights in brief!

English and French

Volume 1 No. 4

FRENCH:

#AfricaThisWeek@SOUTH-AFRIQUE: Le NEPAD nomme Yvonne Chaka Chaka ambassadrice de bonne volonté pour la nutrition

La Princesse d'Afrique, Yvonne Chaka Chaka, chanteuse et humanitaire de renommée internationale, a été nommée ambassadrice de bonne volonté du NEPAD pour la tuberculose et la nutrition, rapporte NaijaAgroNet.

Cette nomination prend effet à compter du 1er août 2018, selon le Dr Ibrahim Mayaki, PDG de l'Agence du NEPAD, dans son récent message à Yvonne Chaka Chaka.

En tant qu'ambassadrice de bonne volonté de l'Agence du NEPAD, le plaidoyer d'Yvonne Chaka Chaka dans le domaine des politiques publiques sera notamment axé sur la promotion de la sécurité alimentaire et d'une bonne nutrition.

*Onneile Setlalekgosi

#AfricaThisWeek@MALAWI: GINI met en garde contre la pauvreté croissante

Le classement Gini de 2018 des Nations Unies (ONU) a averti que le Malawi s'approche du pire pays avec un niveau de pauvreté supérieur à celui de la Commission de développement de l'Afrique australe (SADC).

Gina est une liste de pays ou de dépendances classés selon l'indice d'inégalité de revenu, où le coefficient est un nombre compris entre 0 et 1, où 0 correspond à une égalité parfaite et tire ses données du Programme des Nations Unies pour le développement.

De plus, Gini a montré que 7 Malawiens sur 10 sont dans une pauvreté extrême, ce qui signifie qu'ils manquent de nourriture, de logement décent et d'argent pour payer les frais de scolarité de leurs enfants.

*George Mhango

#AfricaThisWeek@ Gambie : Le Gouvernement met les propriétés luxueuses de Jammeh en vente

La Gambie vend plusieurs avions et une flotte de voitures de luxe achetées par l'ancien président Yahya Jammeh dans un effort visant à réduire la gigantesque dette écrasante contractée pendant les décennies de règne du leader autoritaire.

M. Jammeh a acquis une grande richesse, dont une grande partie aurait été transportée dans l'avion l'amenant en exil en Guinée équatoriale.

Comme l'a déclaré le ministre des Finances Amadou Sanneh, l'offre comprend une flotte de véhicules, plusieurs Rolls-Royce portant le nom de Jammeh brodé en cuir rouge dans leurs appuie-têtes ainsi que les trois avions achetés par l'ancien président Yahya Jammeh.

*Alex Gustave

#AfricaThisWeek@GHANA: Décès de l'ancien secrétaire général de l'ONU, Kofi Annan

L'ancien secrétaire général des Nations Unies et lauréat du prix Nobel de la paix, Kofi Annan, est décédé, a déclaré la Fondation Kofi Annan, samedi 18 août 2018.

M. Annan, de nationalité ghanéenne, est décédé samedi matin à l'hôpital de Berne, en Suisse, ont déclaré deux proches d'Annan.

A Genève, la Fondation Kofi Annan a annoncé sa paisible mort avec "une immense tristesse" après une courte maladie, affirmant qu'il était entouré dans ses derniers jours par sa seconde épouse Nane et ses enfants Ama, Kojo et Nina.

*Admin Faculty

#AfricaThisWeek@KENYA: Le président Kenyatta lutte contre les cartels de la corruption

Le président Uhuru Kenyatta a déclaré à une congrégation d'Eglise qu'il avait perdu beaucoup d'amis après avoir lancé une guerre vicieuse contre les cartels de la corruption.

Le Kenya a connu une intensification de la guerre contre la corruption avec des hauts responsables du gouvernement accusés par la justice. Dans le même temps, le président a ordonné la démolition de bâtiments envahissant les terres riveraines malgré leur valeur, ainsi que la récupération de toutes les terres publiques saisies.

Le président a également ordonné à la police d'arrêter et de poursuivre tous les responsables du gouvernement qui acceptaient ces transactions illégales, déplorant que certains de ses amis bénéficiaires des allocations voulaient mettre fin aux démolitions, mais ils ont fini par couper les liens.*Tom Osanjo

#AfricaThisWeek@NIGERIA: Le NUJ lance une pétition au président sur les attaques de l'IGP contre des journalistes

Le président du syndicat des journalistes du Nigeria (NUJ), Abdulwaheed Odusile, a envoyé une pétition au président par intérim, le professeur Yemi Osinbajo, condamnant les attaques incessantes menées par l'inspecteur général de la police Ibrahim Idris contre des journalistes nigériens.

La pétition a utilisé l'arrestation et la détention d'un journaliste du Premium Times, Samuel Ogundipe, comme point de départ. Il a déclaré que M. Idris avait des antécédents de harcèlement des journalistes nigériens, ce qui donne une mauvaise image au gouvernement. Par exemple, le journaliste est tenu de divulguer sa source d'information, une demande qui va à l'encontre des préceptes éthiques de notre profession.* Remmy Nweke

Curators Faculty:

*Remmy Nweke [remmy (AT) yahoo.co.uk] *Alain NGONO, [angono \(AT\) africanmediainitiative.org](mailto:angono (AT) africanmediainitiative.org) *Onneile Setlalekgosi [setlalekgosionneile (AT) gmail.com].
A production of African Media WhatsApp Group and support of African Media Initiative (AMI). Follow us: @ #AfricaThisWeek (E) africathisweek.ami@gmail.com



... Trending African news highlights in brief!

English and French

Volume 1 No. 4

#AfricaThisWeek@UGANDA: Un candidat indépendant, Kassiano Wadri, remporte l'élection du parlement d'Arua

La municipalité ougandaise d'Arua a procédé à une élection partielle pour remplacer le député assassiné qui a été remporté par un candidat indépendant, Kassiano Wadri, qui avait lui-même été emprisonné la veille avec son équipe de campagne : Robert Kyagulanyi Ssentamu et plusieurs législateurs.

Au cours de la campagne, le président Museveni, qui se trouvait dans la région en soutien au candidat du Mouvement de résistance nationale (NRM) le parti au pouvoir, aurait été attaqué par des partisans de l'opposition qui avaient brisé le pare-brise de l'une des voitures de son convoi.

Cela a conduit à l'arrestation et à la détention de certains membres du groupe, dont Bobi Wine et un député, Francis Zaake.

**Nelson Kapo Bwire*

#AfricaThisWeek@ZAMBIE: Le Gouvernement introduit une "taxe sur les réseaux sociaux"

Le gouvernement zambien a introduit 30 Ngwe (3 cents US) par jour pour WhatsApp, les appels Facebook et Skype.

Cela signifie que les citoyens seraient taxés au moins 9 kwacha (1 dollar américain) par mois pour les appels Internet, ce qui affectera tous les appels Internet dès que la mesure prendra effet.

Dora Siliya, porte-parole du gouvernement, a révélé que le gouvernement avait approuvé la taxe à la séance du 13 août 2018 lundi, expliquant que cette décision visait à sauver des emplois dans le secteur des télécommunications. Cependant, les parties prenantes se sont opposées à la « taxe sur les réseaux sociaux », arguant que cette mesure visait à réprimer rapidement la liberté des médias.

**Juliet Makwama*

Curators Faculty:

**Remmy Nweke [remmyn (AT) yahoo.co.uk] *Alain NGONO, [angono \(AT\) afrikanmediainitiative.org](mailto:angono@afrikanmediainitiative.org) *Onneile Setlalekgosi [setlalekgosionneile (AT) gmail.com].
A production of African Media WhatsApp Group and support of African Media Initiative (AMI). Follow us: @ #AfricaThisWeek (E) afrikanthisweek.ami@gmail.com*